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ÄRENDELISTA 
§1 Val av justerare och dag för justering 
§2 Fastställande av dagordning 
§3 Anmälan av sociala delegationens protokoll januari 

och februari 2023 
§4 Allmänhetens frågestund 
§5 Verksamhetsberättelse och bokslut 2022 för 

Södermalms stadsdelsnämnd 
§6 Skrivelse från (M) och (S) angående måltidsdryck på 

Södermalms öppna träffpunkter för äldre 
§7 Skrivelse från (SD) avseende buss 55 
§8 Förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser 

om vård av unga (LVU) 
§9 Projekt ”Sommar i Tanto” 
§10 Inkomna medborgarförslag januari 2023 
§11 Remiss av Motion om att inrätta en central 

bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet 
§12 Remiss av Nytt system för statsbidrag till 

studieförbundens verksamhet 
§13 Remiss av Riktlinjer avseende Stockholms stads 

sommarkollo 
§14 Remiss serveringstillstånd, Dhakaiya Restaurant & 

Bar, Södermannagatan 43 n.b. 
§15 Remiss serveringstillstånd, Florentine, Folkungagatan 

44 
§16 Kontorsremiss: Remiss av Inbjudan till 

avgränsningssamråd inför tillståndsansökan 
vattenverksamhet och ändringstillståndsansökan 
miljöfarlig verksamhet 

§17 Kontorsremiss: Stadsdelsvist åtgärdsförslag för 
biologisk mångfald: Kungsholmen, Norrmalm, 
Östermalm och Södermalm. Anmälningsärende. 

§18 Anmälan av delegationsbeslut 2023 
§19 Protokoll Södermalms pensionärsråd februari 2023 
§20 Förvaltningsgruppens protokoll februari 2023 
§21 Information från förvaltningen 
§22 Övriga frågor 
§23 Skrivelse från (SD) om ordningsvakter 
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2023-02-23 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser Britten Lagerkvist Tranströmer (S) att 
tillsammans med vice ordförande Lars Rottem Krangnes (C) justera 
protokollet den 27 februari 2023. 
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2023-02-23 

§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 

 Skrivelse från (SD) om ordningsvakter läggs till som ärende 
23 på dagordningen. 
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2023-02-23 

§ 3 
Anmälan av sociala delegationens protokoll januari och 
februari 2023  

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 31 januari 
och 14 februari 2023 anmäls. 
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§ 4 
Allmänhetens frågestund  

Sammanfattning av ärendet  
Allmänhetens frågestund inleds kl. 18:00. 
  
En medborgare deltar för att ställa frågor till nämnden gällande 
problematiken på västra Södermalm, 
Tantolunden/Drakenbergsparken. 
  
Allmänhetens frågestund avslutas kl. 18:09. 
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§ 5 
Verksamhetsberättelse och bokslut 2022 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  
SÖD 2022/1136 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till bokslut och 

verksamhetsberättelse för år 2022, inklusive bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

2. Nämnden begär ombudgetering om 1,3 mnkr för det större 
investeringsprojektet för upprustning av Mariatorget som 
erhölls i samband med verksamhetsplanen år 2022. 

3. Nämnden begär ombudgetering om 0,7 mnkr för det större 
investeringsprojektet för upprustning av Tantolunden som 
erhölls i samband med verksamhetsplanen år 2022. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Jörgen 
Gyllenblad (S), Anna-Karin Lindahl (S), Charlotte Lilja Pittuco (V), 
Frida Nehrfors Hultén (V) och Vera Linn Lanängen (MP) lämnar ett 
särskilt uttalande från majoriteten (bilaga). 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Roslana Cederhage (M) och Anne-Lie Elfvén (L)  lämnar ett 
särskilt uttalande från Centerpartiet, Moderaterna och 
Liberalerna (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från C, M 
och L. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
har uppfyllts helt. Bedömningen grundas på att elva av tolv 
verksamhetsområdesmål som är kopplade till inriktningsmålen har 
uppfylls helt och ett har uppfyllts delvis. 19 av 22 nämndmål 
uppfyllts helt och tre har uppfyllts delvis. Nämnden redovisar år 
2022 ett överskott om 67,3 mnkr efter resultatdispositioner. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/1136-2 Verksamhetsberättelse Södermalms 
stadsdelsnämnd 2022, rev 1 

 SÖD 2022/1136-2.1 Bilaga 01 SDN12 
 SÖD 2022/1136-2.2 Bilaga 02 Uppfoljning av intern kontroll 

2022 
 SÖD 2022/1136-2.3 Bilaga 03 Årsrapport GDPR 2022 
 SÖD 2022/1136-2.4 Bilaga 04 Uppföljningsrapport 

näringsliv 2022 
 SÖD 2022/1136-2.5 Bilaga 05 Underlag till förskolerapport 

2022 
 SÖD 2022/1136-2.6 Bilaga 06 Verksamhetsuppföljningar 

FH egen regi LSS 2022 
 SÖD 2022/1136-2.7 Bilaga 07 Verksamhetsuppföljningar 

äldreomsorg 2022 
 SÖD 2022/1136-2.8 Bilaga 08 Uppföljning Lex Sarah 2022 
 SÖD 2022/1136-2.9 Bilaga 09 Södermalm Slutrapport 

Klimatinvesteringar 2022  
 SÖD 2022/1136-2.10 Bilaga 10 Uppföljning 

trygghetsinvesteringar 2022 
 SÖD 2022/1136-2.11 Bilaga 11 Sammanställning av 

medborgarförslag 2022 
 SÖD 2022/1136-2.12 Bilaga 12 Bokslutsbilagor 2022 
 SÖD 2022/1136-2.13 Bilaga 13 Nyckeltal 2022 
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Bilaga § 5 – Särskilt uttalande (S), (V) och (MP) 

2022-02-23 
Ärende 5 

Verksamhetsberättelse och 
bokslut för Södermalms stadsdelsnämnd 

2022 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Lotta Lilja Pittuco m.fl. V 
Vera-Linn Lanängen MP 

     
Särskilt uttalande 
 
Verksamhetsberättelsen skall dels behandla hur nämnden har uppfyllt de mål som 
satts upp i beslutet om verksamhetsplan för året, dels det ekonomiska utfallet, 
d.v.s. en utvärdering av den politik som alliansen bedrivit under 2022.  
 
Det är viktigt att konstatera att det är just målen för den grönblå politiken som 
skall utvärderas. Om vi hade styrt skulle delvis andra mål ha gällt. Med det sagt så 
vill vi göra några korta nedslag:   
 
Vi gör ett stort överskott. Förklaringarna är flera. Staden har fått stort stöd från 
staten, pandemin har inneburit att färre äldre bor på vård- och omsorgsboendena.  
Med det sagt kan vi konstatera att ekonomin är i ordning. En styrka vi haft under 
lång tid. Oavsett politisk majoritet.  
 
Siffrorna inom äldreomsorgen indikera, även om förvaltningen flaggar för en del 
mätproblem, att det finns en del att göra inom äldreomsorgen. Inte minst vad 
gäller maten.  
 
Nämndmålet om att Invånare är trygga och säkra i Södermalms stadsdelsområde 
uppfylls delvis. Inom det här området är det viktigt att både förhålla sig till det 
upplevda oron och den faktiska brottsligheten.  
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Bilaga § 5 – Särskilt uttalande (C), (M), (L) och (KD) 

Södermalms stadsdelsnämnd  
230223   

 
Ärende 5    
 
Verksamhetsberättelse och bokslut 
2022 för Södermalms stadsdelsnämnd   
 
Dnr.  SÖD 2022/1136    
 
Lars Rottem Krangnes, C  
Jonas Nilsson m.fl., M  
Anne-Lie Elfvén, L  
Erik Ehrs, KD  

 

 

 
 
Särskilt uttalande  
 
Våra partier – Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna – har varit med 
och styrt Södermalm framgångsrikt i tolv av de senaste 16 åren. Under 2022 har våra partier 
ingått i majoriteten och arbetat aktivt för att göra Södermalm till en ännu bättre stadsdel att 
leva, besöka och driva företag i.  
 
Verksamhetsberättelsen visar att Södermalms ekonomi är i balans, att stadsdelen har hållbara 
finanser och är en attraktiv arbetsgivare. Vi är stolta över att skattemedlen har använts 
effektivt till största nytta för södermalmarna, bland annat genom förbättrade upphandlingar 
och prioritering av kärnverksamheten.  
 
Ett viktigt fokus för den grönblå majoriteten var att så många människor på Södermalm som 
möjligt ska vara självförsörjande och att vägen till arbete och svenskkunskaper är kortare här. 
Verksamhetsberättelsen visat att stadsdelen har en minskande andel biståndstagare i 
befolkningen. Särskilt glädjande är det att andelen barn i familjer med ekonomiskt bistånd har 
minskat jämfört med samma period 2021. Vi vill även lyfta fram ett stort antal genomförda 
insatser för minskade klimatutsläpp, ökad biologisk mångfald och mer levande grönområden. 
Andra prioriteringar som gjort skillnad är gedigna satsningar på medarbetarnas kompetens 
inom äldreomsorgen, fler fältassistenter och stärkta förutsättningar för föreningslivet.  
 
Vi är glada för att den nya majoriteten vidareför många av våra satsningar. Det är bra att 
trygghetsarbetet och samarbetet med näringslivet stärks ytterligare genom att lyfta detta upp 
på stadsdelsdirektörnivå även om vi har lagt mer ambitiösa och konkreta förslag.  
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Bilaga § 5 – Särskilt uttalande (C), (M), (L) och (KD) 

Dock bidrar verksamhetsberättelsen till att bekräfta och understryka behoven för de 
prioriteringar vi föreslog då nämnden i januari beslutade om årets verksamhetsplan och 
budget. Vi la förslag på fem konkreta åtgärder för att lyfta kvalitet och kapacitet i stadsdelens 
socialtjänst under 2023. Vi föreslog också en lokal satsning för att behålla senior personal 
inom äldreomsorgen och stärka stödet till anhöriga.  
 
Verksamhetsberättelsen visar nu att det finns ett antal mål inom socialtjänst och äldreomsorg 
som inte nåtts. Till exempel har nöjdheten och tryggheten på funktionshinderområdet 
försämrats. Det finns exempel på att barnfamiljer fått bo på vandrarhem och på att vräkningar 
drabbat barn. Kontinuiteten i hemtjänsten har tyvärr blivit sämre och vi är fortfarande alldeles 
för långt från målen om möjlighet till utevistelse för den som bor på ett vård- och 
omsorgsboende i Södermalm.  
 
Mot bakgrund av detta ser vi gärna att förvaltningen under året och på lämpligt sätt, till 
exempel i samband med kvartalsrapporterna, återkopplar till nämnden om verkställda åtgärder 
för  

1) att stärka nöjdhet och trygghet bland invånare som mottar LSS-insatser samt deras 
anhöriga,  

2) att barn inte drabbas av vräkningar och/eller behöver bo i miljöer som inte ger det 
skydd barn behöver,  

3) att vända den negativa utvecklingen i kontinuiteten i hemtjänsten,  
4) att stärka möjligheterna till utevistelse för den som bor på ett vård- och 

omsorgsboende.  
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2023-02-23 

§ 6 
Skrivelse från (M) och (S) angående måltidsdryck på 
Södermalms öppna träffpunkter för äldre  
Svar på återremittering av ärende angående måltidsdryck på 
Södermalms öppna träffpunkter för äldre 
SÖD 2022/764 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Roslana Cederhage (M) och Anne-Lie Elfvén (L) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
  
Martin Westmont (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
det gemensamma förslaget från Centerpartiet, Moderaterna och 
Liberalerna. 

  

Särskilt uttalande 
Martin Westmont (SD) ansluter sig till det gemensamma förslaget 
från Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna samt lämnar ett 
särskilt uttalande från Sverigedemokraterna (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma förslaget till 
beslut från C, M och L (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade på nämndsammanträdet den 20 
oktober 2022 att återremittera ärendet angående måltidsdryck på 
Södermalms öppna träffpunkter för äldre. 
 
Förvaltningen kan konstatera att eftersom de öppna träffpunkternas 
lokaler klassas som allmän plats där det bedrivs yrkesmässig 
försäljning av lättdrycker såsom kaffe, te, alkoholfri cider och lättöl 
så krävs ett stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten för att 
alkohol ska kunna säljas och serveras. För ett få ett stadigvarande 
serveringstillstånd finns bland annat krav på lagad mat i form av 
förrätt, huvudrätt och efterrätt. För verksamhetens kök skulle det 
innebära en omfattande ombyggnation för att kunna uppfylla de 
krav som ställs på matservering. 
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Förvaltningens fortsatta inställning i frågan är att dessa aktiviteter 
som erbjuds vid de öppna träffpunkterna exempelvis herrträffar, 
damträffar och festluncher ska fortsätta men utan alkohol. Detta 
utifrån uppdraget om att förvaltningen ska arbeta preventivt och 
utifrån öppna träffpunkternas uppdrag att skapa en meningsfull 
vardag, motverka otrygghet och ensamhet och öka den sociala 
gemenskapen för stadsdelsområdets seniorer. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Roslana Cederhage (M) och Anne-Lie Elfvén (L) föreslår att 
nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och det gemensamma förslaget från 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/764-5 Tjänsteutlåtande återremittering av ärende 
angående måltidsdryck på Södermalms öppna träffpunkter 
för äldre  

 SÖD 2022/764-1 Skrivelse från (M) och (S) angående 
måltidsdryck på Södermalms öppna träffpunkter för äldre 

 SÖD 2022/764-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse från (M) och (S) 
angående måltidsdryck på Södermalms öppna träffpunkter 
för äldre 
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Bilaga § 6 – Förslag till beslut från (C), (M), (L) och (KD) 

    Södermalms stadsdelsnämnd 
    230223   
 

Ärende 6 
 
Skrivelse från (M) och (S) angående 
måltidsdryck på Södermalms öppna 
träffpunkter för äldre  
 
Dnr. SÖD 2022/764  
 
Lars Rottem Krangnes (C)  

    Jonas Nilsson m.fl. (M) 
    Anne-Lie Elfvén (L) 
    Erik Ehrs (KD) 
 
 

 

Förslag till beslut  

1. Att lägga förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till handlingarna.  
 

2. Att uppdra ge stadsdelsförvaltningen i uppdrag att återkomma med ett konkret förslag 
som möjliggör för stadsdelens äldre som deltar på träffpunkterna att även 
fortsättningsvis kunna välja öl, vin och emellanåt en nubbe vid högtidliga tillfällen.  
 

3. Att därutöver anföra:  
 
Vi tackar stadsdelsförvaltningen för den beredning man gjort med anledning av vår 
skrivelse om måltidsdryck på Södermalms öppna träffar för äldre. Tyvärr tvingas vi 
konstatera att förvaltningen målar upp en problembild snarare än att utreda och föreslå 
lösningar som skulle vara till gagn för stadsdelens äldre. Vi har naturligtvis full 
förståelse och respekt för att förvaltningen behöver förhålla sig till gällande 
lagstiftning, men konstaterar också att denna kan uppfyllas genom att stadsdelen 
tillgodoser ett antal kriterier. Vi uppdrar därför till förvaltningen att återkomma till 
nämnden med ett förslag som uppfyller dessa kriterier på ett sätt som möjliggör för 
stadsdelens äldre som deltar på träffpunkterna att även fortsättningsvis kunna välja öl, 
vin och emellanåt en nubbe vid högtidliga tillfällen. 
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Bilaga § 6 – Särskilt uttalande från (SD) 
 
 
 

 
 

 
Södermalms 
stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-02-23 
Ärende 6 
Dnr SÖD 2022/764 

 
 
Skrivelse från (M) och (S) angående måltidsdryck på Södermalms öppna 
träffpunkter för äldre 
 
 
Många äldre deltar inte på fler träffar än 10 gånger per år, men det bidrar till en stimulerande 
och trevlig stund med vänner. Vi ser gärna att förvaltningen ser över möjligheterna att kunna 
anordna träffar där ett riktmärke om max 10 tillfällen per år kan genomföras där alkoholhaltiga 
drycker serveras. Vi ser också möjligheter att verksamheten skulle kunna ändras på ett sådant 
sätt att det kan ses som ett slutet sällskap, vi ser gärna att förvaltningen ser över alla 
möjligheter så att dessa träffar kan fortgå då de bidrar till välbefinnande och minskar risken 
för social isolering för många äldre.   
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
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2023-02-23 

§ 7 
Skrivelse från (SD) avseende buss 55  
Svar på skrivelse från Martin Westmont (SD) och Ulf Wester 
(SD) 
SÖD 2022/1344 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Särskilt uttalande 
Anne-Lie Elfvén (L), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M) 
och Roslana Cederhage (M) lämnar ett särskilt uttalande från 
Liberalerna och Moderaterna (bilaga). 

  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Liberalerna och Moderaterna. 
  

  
 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med nämndsammanträdet den 24 november 2022 gav 
Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 
bereda en skrivelse från Martin Westmont (SD) och Ulf Wester 
(SD) avseende busslinje 55. I skrivelsen ges förvaltningen i uppdrag 
att i en skrivelse till Region Stockholm framföra att 
stadsdelsnämnden ser positivt på att Region Stockholm ser över 
turtäthet och sträckning för busslinje 55. 
 
 
Stadsdelsnämnden framförde redan i samband med att ärendet 
”Remiss av Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets 
trafik 2020/2021 (T21)” (SÖD 2020/212) beslutades i 
stadsdelsnämnden 2020-04-23, att den planerade förändringen av 
busslinje 55, som innebär att linjen inte trafikerar sträckan Slussen – 
Hjorthagen, skulle utgöra en viss försämring för resenärer i bland 
annat Tantoområdet. 
 
 
Nämnden erhåller varje år (vanligtvis under våren) en remiss från 
kommunstyrelsen med Region Stockholms förslag till förändringar 
av SL-trafiken kommande år. Förvaltningen föreslår att nämnden i 
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Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-23 

samband med kommande remiss avseende förändringar av SL-
trafiken framför önskemålet om att se över turtätheten och 
sträckning för busslinje 55. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/1344-2 Tjänsteutlåtande, svar på skrivelse 
 SÖD 2022/1344-1 §33 den 24 november 2022, Södermalms 

stadsdelsnämnd Skrivelse från (SD) avseende buss 55  
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2023-02-23 

Ärende 7 
 
Busslinje 55 
 
Erik Ehrs (KD) 
Anne-Lie Elfvén (L)  
Jonas Nilsson (M) 

 
 
Särskilt uttalande och ersättaryttrande 
 
Angående pensionärsrådet önskan att busslinje 55 ska återgå till tidigare rutt. Under förra 
mandatperioden var regionen lyhörd inför lokala intressen och synpunkter beträffande buss 55 
och gjorde inga ändringar i bussens rutt. Representanter för KD och L lade i tisdags 21 
februari en skrivelse i trafiknämnden där de begärt förändringen vilket pensionärsrådet 
önskat. Det är problematiskt att nya rutten försämrat kommunikationerna för många äldre och 
personer med funktionsvariationer. 
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§ 8 
Förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser 
om vård av unga (LVU)  
SÖD 2023/58 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda tjänsteperson vid 
sociala avdelningen, Södermalms stadsdelsförvaltning att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1 st 2 p inom nämndens eget 
ansvarsområde t.o.m. 2023-09-30. 
  
Gunilla Perkovic 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd svarar för socialtjänstens individ- och 
familjeomsorg inom Södermalms stadsdelsområde. Den nämnd som 
svarar för denna verksamhet fattar ett särskilt beslut om vilka 
tjänstepersoner som ska ha rätt att begära polishandräckning enligt 
LVU. 
  
Förvaltningen föreslår nämnden att förordna namngiven 
tjänsteperson vid sociala avdelningen, Södermalms 
stadsdelsförvaltning rätt att begära polishandräckning för att 
genomföra beslut om vård eller omhändertagande enligt LVU. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/58-1 Tjänsteutlåtande förordnande enligt LVU 
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§ 9 
Projekt ”Sommar i Tanto”  
Resurser till projekt 
SÖD 2023/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar godkänna en kostnad om 2 mnkr för 
projekt ”Sommar i Tanto”, varav upp till 275 tkr avser 
föreningsbidrag. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Jörgen 
Gyllenblad (S), Anna-Karin Lindahl (S), Charlotte Lilja Pittuco (V), 
Frida Nehrfors Hultén (V) och Vera Linn Lanängen (MP) lämnar ett 
särskilt uttalande från majoriteten (bilaga). 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Roslana Cederhage (M) och Anne-Lie Elfvén (L) lämnar ett 
särskilt uttalande från Centerpartiet, Moderaterna och 
Liberalerna (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under 2022 har västra Södermalm klassats som en öppen drogscen. 
Detta innebär att det idag finns tre öppna drogscener i stadsdelen. 
En öppen drogscen är en geografisk, bestående plats där bruk och 
försäljning av narkotika sker offentligt och uppfattas som 
problematisk av både myndigheter och allmänheten. 
  
På Södermalm finns en mängd verksamheter som ger stöd åt 
personer med beroendeproblematik och/eller psykisk ohälsa. Detta 
medför ökad förekomst av narkotika, våldsbrott och annan form av 
kriminalitet. Södermalms stadsdelsförvaltning inleder nu ett 
målinriktat arbete i nära samarbetet med Polisen i form att projektet 
”Sommar i Tanto”. Projektet syftar till att öka tryggheten samt 
minska förekomsten av narkotikamissbruk och försäljning i 
området. Samtidigt ska enskilda i behov av stöd och vård få tillgång 
till det. 
  
”Sommar i Tanto” löper mellan 1 januari och 31 december 2023 
och har som effektmål att västra Södermalm inte längre ska klassas 
som en öppen drogscen från och med 1 januari 2025. Kostnaden för 
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projektet beräknas bli 2 mnkr varav 275 tkr avser extra 
föreningsbidrag för att anordna aktiviteter i parkmiljön. 
  
”Sommar i Tanto” genomförs utifrån de fyra områdena: 

 Samverkan med berörda aktörer i närområdet kring 
lägesbilden 

 Socialt uppsökande arbete 
 Åtgärder i stadsmiljön 
 Sommaraktiviteter och kulturevenemang 

  
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/62-3 Tjänsteutlåtande Resurser projekt sommar i 
Tanto Drakenberg tjut 

 SÖD 2023/62-3.1 Sommar i Tanto projektplan bilaga 
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Bilaga § 9 – Särskilt uttalande (S), (V) och (MP) 

2022-02-23 
Ärende 9 

Projekt ”Sommar i Tanto” 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Lotta Lilja Pittuco m.fl. V 
Vera-Linn Lanängen MP 

     
Särskilt uttalande 
En bärande tanke i den nya majoritetens politik är att trygghetsarbetet, för att bli 
framgångsrikt, behöver genomsyras av ett helhetstänk som har sin utgångspunkt i 
lokala förhållanden. Vi behöver arbeta förebyggande och långsiktigt. Vi behöver 
bygga allianser med andra delar av samhället. Vi behöver befolka de offentliga 
rummen. Göra det både tryggare och trevligare. Och vi behöver samla oss och 
fokusera på att vidareutveckla Södermalm som en trygg och levande stadadel."  
 
Sommar i Tanto är ett konkret exempel på detta trygghetsarbete. Stadsdelen gör 
en särskild satsning på Västra Södermalm samtidigt som tidigare insatser på bl.a. 
Medborgarplatsen behålls och utvecklas.   
 
Projektet löper formellt över 2023 men vi kan redan nu lova att vi kommer arbeta 
med området under hela mandatperioden. Långsiktigheten är en avgörande 
framgångsfaktor. Vi vill också lyfta behovet av en nära samverkan mellan staden, 
civilsamhälle och näringsliv för att tillsammans förbättra den lokala miljön. 
Projektet sker i nära samarbete med polisen och stadens ordningsvakter kommer 
ha en viktig roll. Det är av stor vikt att förvaltning och nämnd följer och 
utvärderar arbetet. För att fördjupa medborgardialogen och förstärka de lokala 
aktörernas möjligheter till inspel har vi, som en del i en utvärdering innan vi går 
in i 2024, exempelvis valt att förlägga ett nämndmöte till Hornstull i september 
2023. Vi behöver också ha en beredskap för att ett framgångsrikt arbete kan leda 
till ev. spridningseffekter i närområdet. 
 
Med det sagt. Vi tror att Sommar i Tanto är rätt väg att gå. Det ska dock ses som 
en del i en större helhet. Där förebyggande insatser, ett utökat alkoholförbud m.m. 
ingår i den mosaik som bygger ett Stockholm för alla.  
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Södermalms stadsdelsnämnd  
230223   

 
Ärende 9    
 
Projekt Sommar i Tanto  
 
Dnr.  SÖD 2023/62   
 
Lars Rottem Krangnes, C  
Jonas Nilsson m.fl., M  
Anne-Lie Elfvén, L  
Erik Ehrs, KD  

 

 

 
Särskilt uttalande  

Västra Södermalm har under 2022 klassats som en öppen drogscen. Att vända utvecklingen, 
minimera otryggheten och ge den enskilde bästa möjliga långsiktiga stöd måste av stadsdelen, 
staden och polisen ha hög prioritet. Hela Södermalm ska vara tryggt dygnet runt, hela året, för 
den som bor i eller besöker vår stadsdel. Det gäller självklart också för människor som lever 
med missbruk.  

Vi välkomnar förvaltningens satsning på projektet Sommar i Tanto. Trygghetsskapande 
insatser i stadsmiljön samt stärkta och evidensbaserade sociala insatser som fångar upp 
samhällets mest utsatta är viktiga delar av en hållbar och permanent lösning. Genom en hel 
och ren stadsmiljö med människor i rörelse skapar vi attraktiva, inbjudande och trygga 
offentliga rum av hög kvalitet. 

Projektplanen innehåller ett antal positiva förslag och insatser. Projektbeskrivningen är dock 
fortfarande en skiss som behöver utvecklas och konkretiseras. Även ramarna för utvärdering 
av projektet behöver förtydligas innan projektet påbörjas. Nämnden är frånvarande i 
projektplanen. Det är av stor vikt att nämnden inkluderas i den vidare utvecklingen av 
projektet. Vi förutsätter att förvaltningen löpande och på lämpligt sätt uppdaterar nämnden om 
projektets framdrift och utvecklingen i Tanto under året.  

Tyvärr försvåras förutsättningarna för att projektet ska lyckas av att vänsterstyret i staden 
väljer att nedmontera trygghetsinsatser i form av ordningsvakter som det tagit flera år att 
bygga upp och som frigjort resurser för polisen i vår stadsdel. 27 patruller i staden blir nu till 
sex, som inte ska jobba före klockan 11 eller efter klockan 22. Konsekvenserna blir att polisen 
får täcka upp ordningsvakternas frånvaro inom ramen av sina befintliga resurser. Detta ökar 
belastningen på polisen, som ska vara en viktig samarbetspartner i projektet Sommar i Tanto. 
Lokala representanter från polisen beklagar beslutet i intervjuer med lokaltidningen Mitti den 
27 januari. Vi kan bara hålla med.  

Stockholms stad har nyligen beslutat om ett utökad alkoholförbud i Tanto, bland annat på 
stadsdelsnämndens inrådan. Även detta innebär fler uppgifter och mer ansvar för polisen på 
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Södermalm. Förvaltningen bör, inom ramen av projektet Sommar i Tanto och i samarbete 
med staden och polisen, följa upp och utvärdera effekten av det utökade alkoholförbudet.  
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§ 10 
Inkomna medborgarförslag januari 2023  
Beslut om hantering 
SÖD 2023/63 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag gällande anslagstavlor SÖD 2023/73 

lämnas till förvaltningen för beredning. 
2. Medborgarförslag gällande övergångsstället 

Långholmsgatan mot Bergsunds strand SÖD 2023/75 
överlämnas till Trafiknämnden. 

3. Medborgarförslag gällande askkoppar utanför skolområdet 
vid Globala Gymnasiet i Zinkensdamm SÖD 2023/86 
överlämnas till trafiknämnden (den del av förslaget som 
avser området öster om skolan) och Skolfastigheter i 
Stockholm AB (den del av förslaget som avser området 
söder om skolan). 

 

Sammanfattning av ärendet  
Under januari månad har tre medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/63-1 Tjänsteutlåtande inkomna medborgarförslag 
januari 2023 

 SÖD 2023/63-1.1 Medborgarförslag SÖD 
2023.73_Bortredigerad 

 SÖD 2023/63-1.2 Medborgarförslag SÖD 2023.73 
komplettering_Bortredigerad 

 SÖD 2023/63-1.3 Medborgarförslag SÖD 
2023.75_Bortredigerad 

 SÖD 2023/63-1.4 Medborgarförslag SÖD 
2023.86_Bortredigerad 
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 SÖD 2023/63-1.5 Medborgarförslag SÖD 2023.86 
komplettering_Bortredigerad 

 SÖD 2023/63-1.6 Medborgarförslag SÖD 2023.86 
komplettering bild 
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§ 11 
Remiss av Motion om att inrätta en central bidragsnämnd 
för att motverka välfärdsbrottslighet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2022/1195 
SÖD 2022/1360 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 

  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Eva Runvald (M) och Anne-Lie Elfvén (L) lämnar ett särskilt 
uttalande från Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) lämnar ett eget ersättaryttrande från 
Kristdemokraterna (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att Stockholms 
stad ska inrätta en central bidragsnämnd med ansvar för stadens 
fördelning, utbetalning och uppföljning av föreningsbidrag. Med en 
central styrning ska staden få bättre kontroll över de bidrag som 
årligen beviljas ideella föreningar, och samtidigt motverka 
bidragsfusk och jäv. 
  
I kommunfullmäktiges reglemente står att stadsdelsnämnderna ska 
ge bidrag till föreningar med lokal verksamhet. Södermalms 
stadsdelsnämnd beviljar årligen bidrag till ideella föreningar med 
utpräglad lokal förankring inom stadsdelsområdet och som 
uppfyller kraven enligt nämndens rutiner. Föreningen ska vara 
demokratisk och komplettera någon av kärnverksamheterna som 
finns inom socialtjänst, äldreomsorg, förskola och 
fritidsverksamhet. 
  
Förvaltningen har bra rutiner för föreningsbidragen med kontroller, 
dialog med föreningar i förebyggande syfte, klargörande samtal 
med föreningar som söker för första gången, och uppföljningar. 
Detta gör att det finns goda förutsättningar för att förhindra 
eventuella försök till fusk. 
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Förvaltningen ställer sig positiv till den aktivitet som ligger i budget 
för 2023 om ett gemensamt ansökningssystem för föreningsbidrag i 
Stockholms stad, vilket kommer att underlätta 
ansökningsförfarandet för föreningar, och ge en viktig överblick 
över vilka  bidrag som kan vara aktuella för deras sorts verksamhet. 
Ett gemensamt system underlättar även samarbetet mellan 
stadsdelarna. 
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/1360-2 Remiss av Motion om att inrätta en 
central bidragsnämnd 

 SÖD 2022/1360-1.1 Motion om att inrätta en central 
bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
230223   

 
Ärende 11     
 
Remiss av motion om central 
bidragsnämnd   
 
Dnr. SÖD 2022/1360    
 
Lars Rottem Krangnes, C  
Jonas Nilsson m.fl., M  
Anne-Lie Elfvén, L  

 

 

 

Särskilt uttalande 

I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att Stockholms stad ska inrätta en central 
bidragsnämnd med ansvar för stadens fördelning, utbetalning och uppföljning av 
föreningsbidrag. Motionären anser att staden med en central styrning ska få bättre kontroll 
över de bidrag som årligen beviljas ideella föreningar, och samtidigt motverka bidragsfusk 
och jäv. 

Vi har som folkvalda ett ansvar att hela tiden se över om skattemedel prioriteras på rätt sätt 
och fördelas så att de gör största möjliga skillnad för södermalmarna. Då behövs en bättre 
uppföljning av både nya och etablerade aktörer. Vi anser att det behövs en centraliserad 
förvaltning och en gemensam kompetensmiljö för föreningsbidrag i staden. Detta i syfte att 
bättre kontroll, men inte minst också bättre uppföljning, stöd och samarbetsstruktur för alla 
seriösa föreningar.  

Vi anser dock att det behövs en bredare analys innan förändringar kan verkställas och är inte 
beredda att stödja förslaget om en central bidragsnämnd rakt av.  

Åtminstone på kort sikt kommer ansvaret för föreningsbidragen fortsätta ligga hos 
stadsdelarna. Vi välkomnar att majoriteten i stadshuset varslar ett gemensamt system för 
handläggning av stadsdelsnämndernas föreningsbidrag. Dock behöver förvaltningens rutiner 
vidareutvecklas och bidragens form, struktur och flexibilitet ses över.  

Vi har tidigare lagt förslag om att förvaltningen bör återkomma med förslag på hur 
föreningsbidraget och samarbetet med mottagarna kan struktureras och utvecklas. Vi anser 
fortfarande att dialogen med föreningarna som mottar bidrag, samt föreningarna emellan, bör 
bli bättre. Ansvaret för detta behöver en tydlig förankring och placering i förvaltningens 
organisation. Stadsdelens ungdoms-, pensionärs- och funktionshindersråd kan och bör spela 
en ännu viktigare roll än i dag.  

Vi vill med detta påminna om förslagen, som ett inspel och inspiration till majoritetens och 
förvaltningens fortsatta arbete med föreningsbidragen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2023-02-23 

Ärende 11 
 
Remiss av motion om att inrätta 
en central bidragsnämnd för att 
motverka välfärdsbrottslighet 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Ersättaryttrande 
 
Det är glädjande att intentionen i vår motion tas så väl emot av flertalet förvaltningar som 
ombetts svara på remissen, samt att en palett av fördelar med förslaget belyses i remissvaren.  
 
I kommunstyrelsens verksamhetsplan framgår att ett gemensamt system för handläggning av 
stadsdelsnämndernas föreningsbidrag ska införas. Det är ett steg i rätt riktning men det 
behöver naturligtvis omfatta samtliga bidragsgivande nämnder, inte enbart 
stadsdelsnämnderna.  
 
Som vänstermajoriteten skriver i sin budget så ska tilliten till professionens kompetens vara 
hög. Professionen är tydlig i denna fråga – behovet för central hantering är stort. Vi förutsätter 
att vänsterpartierna tar till sig förvaltningarnas remissvar och inte nöjer sig med en halvdan 
reform som enbart rör stadsdelsnämnderna.
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§ 12 
Remiss av Nytt system för statsbidrag till 
studieförbundens verksamhet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2022/1404 
SÖD 2023/42 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Folkbildningsrådet ansvarar för att fördela och följa upp 
statsbidragen till studieförbunden. De har efter en översyn tagit 
fram ett förslag till ett nytt system för statsbidrag till 
studieförbunden. Det nya systemet föreslås träda i kraft den 1 
januari 2024. Statsbidraget föreslås framöver fördelas utifrån ett 
kvalitetsbedömningssystem. Detta är en stor förändring av det 
statliga stödet till folkbildningen där de tidigare 
fördelningsmodellerna har använt sig av statistik över tidigare 
genomförd verksamhet som underlag för beräkningen av bidrag. 
  
Stockholms stad har en stödmodell och en hantering av stöd till 
studieförbunden som är fristående från statens modell. En modell 
som infördes 2022 och som på många sätt liknar 
Folkbildningsrådets förslag. Då staden har en fristående modell 
berörs inte staden direkt av Folkbildningsrådets detaljer i förslaget. 
Förvaltningen ser i sin helhet positivt på förslaget. 
  
Studieförbunden i Stockholm kan bidra till att utjämna 
utbildningsklyftor, ge människor möjlighet att prova kultur och ge 
människor möjlighet att vara aktiva i samhället. Folkbildningsrådet 
skriver att studieförbunden inte når en tillräcklig mångfald av 
människor och framför allt når de inte tillräckligt mång 
korttidsutbildade. Förvaltningen håller med om den analysen och att 
en förändring av systemet är nödvändig. Förvaltningen välkomnar 
ett system som premierar verksamhet riktat mot de medborgare som 
behöver folkbildningen mest. Förvaltningen inspireras också av 
förslaget i det egna arbetet med att stärka handläggningen och 
framförallt uppföljningen av utbetalda lokala föreningsbidrag som 
görs årligen av stadsdelsförvaltningarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
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2023-02-23 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/42-2 Tjänsteutlåtande Svar på remiss för 
statsbidrag till studieförbundens verksamhet 

 SÖD 2023/42-1.5 Fo¨rslag till nya villkor fo¨r 
studiefo¨rbunden remiss 

 SÖD 2023/42-1.2 Bilaga - Remisskrivelse anga°ende 
fo¨rslag till nytt bidragssystem fo¨r studiefo¨rbunden 
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2023-02-23 

§ 13 
Remiss av Riktlinjer avseende Stockholms stads 
sommarkollo  
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2022/240 
SÖD 2022/1459 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått 
Riktlinjer avseende Stockholms stads sommarkollo för yttrande. 
  
Kommunstyrelsen föreslår nya riktlinjer avseende Stockholms stads 
sommarkollo. Riktlinjerna innebär en förändring i hur antal 
sommarkolloplatser fördelas per stadsdelsnämnd. De nya 
riktlinjerna medför att antalet sommarkolloplatser på Södermalm 
kommer att minska. Förvaltningen menar dock att den nya 
fördelningen kan anses rimlig utifrån stadens mål om en jämn 
fördelning av kolloplatser till barn från olika delar av staden. 
Förvaltningen föreslår dock att efter den första fördelningen av 
kolloplatser, att antalet ansökningar ses över för att säkerställa att de 
platser som finns kvar fördelas på de sökande som inte har fått en 
plats i första fördelningen. Förvaltningen ser det som positivt att det 
nya förslaget klargör att arrangörerna vid urval ska sträva efter att få 
in barn som tidigare inte deltagit i kolloverksamhet. Förvaltningen 
framhåller vikten av att följa upp och utvärdera utfallet av de nya 
riktlinjerna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/1459-2 Tjänsteutlåtande svar på remiss Riktlinjer 
avseende Stockholms stads sommarkollo 

 SÖD 2022/1459-1.2 KS 2022/240 Bilaga 
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2023-02-23 

§ 14 
Remiss serveringstillstånd, Dhakaiya Restaurant & Bar, 
Södermannagatan 43 n.b.  
Remiss från tillståndsenheten dnr: 9.1.1-11011/2022 
SÖD 2023/7 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för Dhakaiya Restaurant & Bar, Södermannagatan 43 n.b., 
måndag till söndag kl. 11.00 – 00.00 för allmänheten i 
restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
för Dhakaiya Restaurant & Bar, Södermannagatan 43 n.b., 
måndag till söndag kl. 11.00 – 22.00 för allmänheten i 
uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för Dhakaiya Restaurant & Bar, 
Södermannagatan 43 n.b. 
 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/7-2 Tjänsteutlåtande, Serveringstillstånd 
Dhakaiya Restaurang 
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§ 15 
Remiss serveringstillstånd, Florentine, Folkungagatan 44  
Remiss från tillståndsenheten Dnr: 9.1.1- 10507/2022 
SÖD 2023/44 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang Florentine, Folkungagatan 44, måndag till 
söndag kl. 11.00 – 01.00 för allmänheten i restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
för restaurang Florentine, Folkungagatan 44, måndag till 
söndag kl. 11.00 – 01.00 för allmänheten i uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Florentine, Folkungagatan 44. 
 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/44-2 Tjänsteutlåtande, Serveringstillstånd, 
Florentine, Folkungagatan 44 
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2023-02-23 

§ 16 
Kontorsremiss: Remiss av Inbjudan till 
avgränsningssamråd inför tillståndsansökan 
vattenverksamhet och ändringstillståndsansökan 
miljöfarlig verksamhet  
Kontorsyttrande på remiss från kommunstyrelsen, KS 
2023/85 
SÖD 2023/67 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en inbjudan till 
avgränsningssamråd inför tillståndsansökan vattenverksamhet och 
ändringstillståndsansökan miljöfarlig verksamhet inom fastighet 
Reningsverket 1 och Södra Hammarbyhamnen 1 :37, Henriksdal på 
remiss. Remissen har förutom till Södermalms stadsdelsnämnd 
skickats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 
kulturnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden och trafiknämnden 
för yttrande. 
  
Remisstiden sträcker sig till den 31 januari 2023. 
  
Med anledning av den korta svarstiden har det inte varit möjligt för 
stadsdelsnämnden att hinna med att ta upp ärendet för beslut varför 
ett kontorsyttrande lämnas på remissen. Detta förfarande har stämts 
av med stadsledningskontoret. Kontorsyttrandet kommer att 
anmälas i stadsdelsnämnden. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/67-2 Kontorsyttrande remiss av inbjudan till 
avgränsningssamråd 
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§ 17 
Kontorsremiss: Stadsdelsvist åtgärdsförslag för 
biologisk mångfald: Kungsholmen, Norrmalm, 
Östermalm och Södermalm. Anmälningsärende.  
Anmälningsärende 
SÖD 2022/1177 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet. 

Särskilt uttalande 
Vera Linn Lanängen (MP) lämnar ett särskilt uttalande från 
Miljöpartiet (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Miljöförvaltningen har till bland annat Södermalms 
stadsdelsförvaltning skickat en kontorsremiss innehållande 
”Stadsdelsvist åtgärdsförslag för biologisk mångfald: Kungsholmen, 
Norrmalm, Östermalm och Södermalm” med tillhörande bilagor. 
  
Syftet med materialet är att presentera åtgärdsförslag för biologisk 
mångfald som exempelvis kan användas vid skötsel och förvaltning 
av park- och grönområden samt vid stärkande av ekologiska värden 
och funktioner. 
  
Förvaltningen uppgav i sitt svar på kontorsremissen vara positiv till 
förslaget till "Stadsdelsvist åtgärdsförslag för biologisk mångfald: 
Kungsholmen, Norrmalm, Östermalm och Södermalm" då det kan 
användas som vägledning och verktygslåda för förvaltningens 
dagliga arbete med drift och underhåll av stadsdelsområdets parker. 
Vidare uppgav förvaltningen att åtgärdsförslagen även kan 
användas som vägledning i de investeringsprojekt som bedrivs i 
stadsdelsområdets parker och grönområden. 
  
Förvaltningen uppgav sig inte ha rådighet att genomföra alla 
platsspecifika åtgärdsförslag som lyfts fram i dokumentet. Det 
gäller exempelvis för åtgärder i vattenområden eller på gatumark. 
Inom ramen för projektet har det inte lagts vikt vid att peka ut 
ansvariga förvaltningar för genomförande, eftersom det handlar om 
förslag. Förvaltningen angav dock i sitt svar att det skulle vara 
lämpligt för att möjliggöra en så hög grad av genomförande som 
möjligt. Förslagsvis skulle information om ansvarig markförvaltare 
kunna läggas in i det digitala kartmaterialet till varje åtgärdsförslag. 
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Förvaltningen angav slutligen att det är viktigt att staden avsätter 
medel som möjliggör ett genomförande av åtgärderna som 
ansvariga nämnder och bolag tilldelas eller kan söka. 
  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden planerar att godkänna 
”Stadsdelsvist åtgärdsförslag för biologisk mångfald: Kungsholmen, 
Norrmalm, Östermalm och Södermalm” i samband med miljö- och 
hälsoskyddsnämndens sammanträde i februari 2023. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/1177-3 Kontorsutlåtande avseende svar på remiss 
från Miljöförvaltningen 

 SÖD 2022/1177-2 Remissvar, kontorsremiss 
 SÖD 2022/1177-1.1 Bilaga 1 Schablonkostnadstabell 
 SÖD 2022/1177-1.2 Bilaga 2 Metodik för framtagning av 

åtgärdsförslag 
 SÖD 2022/1177-1.3 Bilaga 3 Beskrivning av åtgärder för 

biologisk mångfald 
 SÖD 2022/1177-1.4 Stadsdelsvisit åtgärdsförslag för 

biologisk mångfald: Kungsholmen, Norrmalm, Östermalm 
och Södermalm November 2022 
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Bilaga § 17 – Särskilt uttalande (MP) 

2022-02-23 
 

Ärende 17 
 

Kontorsremiss: Stadsdelsvist 
åtgärdsförslag för biologisk mångfald: 

Kungsholmen, Norrmalm, Östermalm och 
Södermalm. Anmälningsärende. 

 
Vera-Linn Lanängen, MP 

     
Särskilt uttalande 
Ledordet för morgondagens samhälle är och ska alltid vara, harmoni. Detta gäller 
såväl medmänniskor emellan som mellan människa och natur. Den moderna 
människan och den moderna staden bygger inte bort den biologiska mångfalden, 
den bygger med den och till och med skapar förutsättningar för den att frodas. 
Detta är inte bara positivt för djur- och växtlivet utan det skapar även en bättre 
livskvalitet för oss människor som bor och vistas i stadens alla hörn.I det här 
fallet, Södermalm.  
 
I Stockholms stads åtgärdsförslag för biologisk mångfald framkommer flera 
konkreta förslag gällande hur Stockholm kan bli ännu bättre på att uppfylla denna 
vision. Hammarby sjö, Södra Mälarstrand, Tanto, Årsta holmar, Vitabergsparken 
och sträckorna Reimersholme-Långholmen liksom Eriksdalslunden-Årstaviken är 
några av de områden som pekas ut som platser av särskild betydelse för detta 
arbete. Områden som vi givetvis måste värna om, dyrt och heligt, då de inte bara 
är viktiga för mångfalden, utan även Södermalms själ och karaktär.   
 
Som förslag på insatser inom dessa områden föreslås i Åtgärdsförslaget bland 
annat att installera insektshotell liksom fjärilsholkar, plantera pollinatörsvänliga 
blommor, skapa förutsättningar för vedlevande insekter liksom svampar i form av 
faunadepåer, anläggning av boflottar för sjöfåglar och att installer upp 
fladdermusholkar liksom anpassa belysningen till förmån för våra bevingade 
vänner. Detta är bara några få förslag i detta välfyllda och välplanerade 
åtgärdsprogram som presenterats av Stockholm stad, och många fler finns att 
läsas om däri för den nyfikne. Miljöpartiet är stolta och glada över att få bedriva 
denna urbant progressiva politik som sätter Stockholm och inte minst Södermalm 
i en holistisk kontext där vi inte blundar för vikten av samspel mellan människa 
och natur, liksom vårt ömsesidiga medberoende.  
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Det är dock viktigt att detta inte bara blir ett politiskt projekt utan att vi involverar 
andra aktörer i samhället såsom näringsliv, föreningsliv och bostadsföreningar så 
vi alla tar ansvar för vår stadsdel, vår stad, vårt land, vår natur och vår framtid. 
Framtiden är grön, och det ska Södermalm vara likaså. 
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2023-02-23 

§ 18 
Anmälan av delegationsbeslut 2023  
SÖD 2023/9 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Beslut fattade på delegation anmäls: 

 Anmälan om yttranden till Spelinspektionen 2022-01-01 -- 
2022-12-31, dnr. SÖD 2023/57 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 
dnr. SÖD 2022/1448 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi, dnr. SÖD 2022/1449 
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2023-02-23 

§ 19 
Protokoll Södermalms pensionärsråd februari 2023  
SÖD 2023/10 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från rådets sammanträde den 13 februari 2023 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/10-3 Protokoll Södermalms pensionärsråd 2023-
02-13 

 SÖD 2023/10-3.1 Bilaga 1 Yttrande till Södermalms sdn 
ärende 6 

 SÖD 2023/10-3.2 Bilaga 2 Yttrande till Södermalms sdn 
ärende 7 
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§ 20 
Förvaltningsgruppens protokoll februari 2023  
SÖD 2023/12 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från rådets sammanträde den 13 februari 2023 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/12-6 Förvaltningsgruppen 13 februari 2023 
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2023-02-23 

§ 21 
Information från förvaltningen  

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsdirektör Alexandra Wynn återkopplar gällande en tidigare 
inkommen synpunkt om framkomligheten till Medborgarhuset på 
Medborgarplatsen. Detta ska nu vara åtgärdat och 
tillgänglighetsanpassat. 
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2023-02-23 

§ 22 
Övriga frågor  
Inga övriga frågor. 
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2023-02-23 

§ 23 
Skrivelse från (SD) om ordningsvakter  
SÖD 2023/233 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Martin Westmont (SD) väcker ett ärende genom en skrivelse om 
ordningsvakter. 
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Bilaga § 23 – Skrivelse från (SD) om ordningsvakter 
 
 
 
 
 
 
 

 
Södermalms 
stadsdelsnämnd 
2023-02-23 
 
Skrivelse 

 
 
 
Ordningsvakter 
 
I majoritetens budget för Stockholms stad 2023 har de ekonomiska resurserna kraftigt 
reducerats för ordningsvakter i stadsdelarna, jämfört med tidigare år. Det är oroväckande 
med tanke på den pågående våldsvågen i Stockholm som sprider en allmän otrygghet bland 
medborgarna. Vi är medvetna om att ordningsvakter är ett komplement till polisen, kopplat 
till särskilt behov av ordningshållning på angivet förordnandeområde. Men 
ordningsvakternas närvaro innebär att polisens begränsade resurser i större utsträckning 
kan fokusera på en aktivare brottsbekämpning. Medborgarnas trygghet måste stå i fokus och 
att upprätthålla trygga platser i stadsdelen är en viktig del i det arbetet. Där fyller 
ordningsvakterna en betydande roll som ett komplement till polisen. 
 
 
Mot bakgrund av detta vill vi därför fråga följande: 
 
1. Hur många ordningsvakter var stationerade inom stadsdelens förordnandeområden på 
genomsnittlig daglig basis under 2022? 
2. Hur många av ordningsvakterna i stadsdelen under 2022 ingick i ett mobilt team med 
uppdragsbeskrivning även utanför stadsdelen? 
3. Hur många ordningsvakter kommer vara stationerade inom stadsdelens 
förordnandeområden på genomsnittlig daglig basis under 2023, 2024 och 2025?  
4. Hur många av ordningsvakterna i stadsdelen under 2023, 2024 och 2025 kommer att ingå 
i ett mobilt team med uppdragsbeskrivning även utanför stadsdelen? 
5. Vad innebär det för medborgarnas trygghet i stadsdelen när ordningsvakterna minskar sin 
närvaro vid otrygga och brottsutsatta platser? 
  
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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